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[Fiskeriministeren.] 
ligesom den stedfundne almindelige pris- 
stigning sammen med en udvikling i retning 
af bygning af større kuttere har medført 
et stigende lånebehov for fiskerierhvervet, 
som det, for så vidt angår de sekundære 
prioriteter, vil være praktisk talt umuligt 
at få dækket gennem de normale penge- 
institutter. 

Det foreliggende lovforslag går derfor ud 
på, at der også for de kommende finansår 
1957 -58, 1958-59 og 1959-60 stilles mid- 
ler til rådighed til de anførte formål med 
beløb svarende til de i den gældende lov- 
givning fastsatte, nemlig 2 mill. kr. årlig. 

Idet jeg i øvrigt henviser til bemærk- 
ningerne til lovforslaget, skal jeg anbefale 
dette til det høje tings velvillige behand- 
ling. 

Jeg tillader mig endelig for det høje ting 
at fremsætte forslag til lov om ændringer i 
lov om oprettelse af et kreditinstitut for fiskeri- 
erhvervet. 

Loven om oprettelse af et kreditinstitut 
for fiskerierhvervet blev i 1955 ændret 
således, at maksimumsbeløbet for fiskeri- 
bankens udlån mod sikkerhed i fartøjer for- 
højedes fra 15 mill. kr. til 20 mill. kr. Den 
stærke udvikling inden for fiskerierhvervet 
har imidlertid medført, at der væsentlig 
hurtigere end ventet er lagt beslag på de 
ovennævnte udlånsmidler, og det vil derfor 
nu være nødvendigt, såfremt banken fortsat 
skal kunne gennemføre de hidtil varetagne 
opgaver af finansieringsmæssig karakter, at 
det anførte maksimumsbeløb på 20 mill. kr. 
yderligere forhøjes. 

Fiskeribanken har efter vedtagelsen af 
loven i 1955 dels bevilget en række ansøg- 
ninger, der var stillet i bero, medens man 
ventede lovens vedtagelse, dels siden ved- 
tagelsen givet tilsagn om en række lån. 
Effektuering og bevilling af disse lån vil 
bringe det samlede beløb tæt op til mak- 
simumsbeløbet. Når hertil kommer, at ban- 
ken fra en række kvalificerede ansøgere har 
låneandragender liggende, der pr. 30. sep- 
tember 1956 androg ca. 2,6 mill. kr., vil 
en forhøjelse af maksimumsbeløbet være 
påkrævet, for at lånevirksomheden ikke helt 
skal standse. 

Nærværende lovforslag tilsigter derfor en 
forhøjelse af maksimumsbeløbet fra 20 mill. 

kr. til 30 mill. kr. og dermed en tilsvarende 
forøgelse af bankens adgang til at optage 
lån for derigennem at muliggøre en fortsat 
kreditgivning til modernisering og forbed- 
ring af fiskerflåden. 

Idet jeg i øvrigt henviser til bemærknin- 
gerne til lovforslaget, tillader jeg mig at 
anbefale også dette lovforslag til det høje 
tings velvillige behandling. 

Indenrigsministeren (Carl Petersen): Jeg 
skal tillade mig for det høje folketing at 
fremsætte forslag til lov om indfødsrets med- 
delelse m. v. 

Nærværende lovforslag er udarbejdet efter 
samme retningslinier som de senest vedtagne 
indfødsretslove, d. v. s. at der i et særligt 
afsnit er optaget de personer, der søger om 
erhvervelse eller bevarelse af indfødsret 
uanset bestemmelserne i lov nr. 379 af 
12. juli 1946. 

Det foreliggende lovforslag omfatter i 
§ l 122 personer, der søger om dansk ind- 
fødsret ved naturalisation, og i §§ 2 og 3 
4 personer, der omfattes af den fornævnte 
lov fra 1946, d. v. s. personer, der på grund 
af denne lov har været udelukket fra auto- 
matisk at erhverve dansk indfødsret, og 
som nu søger om at blive stillet, som om 
1946-loven ikke havde eksisteret for deres 
vedkommende. 

Da der til stadighed kommer nye sager 
fra de lokale myndigheder, håber jeg, at 
der 홢 ligesom tidligere 홢 ved ændrings- 
forslag kan optages et yderligere antal per- 
soner, hvis ansøgninger bliver færdigekspe- 
deret, medens lovforslaget er til behandling 
i tinget. 

Med disse ord skal jeg anbefale lovforsla- 
get til det høje folketings velvillige behand- 
ling. 

Socialministeren (Strøm): Hermed har jeg 
den ære for det høje ting at fremsætte for- 
slag til lov om en særlig ydelse til alders- og 
invaliderentemodtagere m. fl. 

De ændringer i folkeforsikringsloven ved- 
rørende indførelse af folkepension m. v., 
som blev vedtaget ved tredie behandling 
her i tinget i sidste uge, træder først i kraft 
den 1. april 1957. Jeg meddelte derfor under 
forhandlingerne om ændringsloven, at jeg 
ville stille forslag om et engangstillæg til 
rentemodtagerne, som skulle udbetales sam- 


